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De Algemene ledenvergadering 
van 25 maart 1995 
Heyta van der Reijden-Ryttja, algemeen secretaris 
Aanwezig: arge■ aardigden van 83 subverenigingen, vier 
ereleden. het Hoofdbestuur, afgevaardigden van de NCB. 
de LLTB, de ABTB en de ANI, van de VI/ de Ambro-
sinshoeve/IKC en de Bedrijfsmatige Imkers, de voorzit-
ters van de commissies en enkele redactieleden van Bijen. 
In zijn openingsspeech memoreert de voorzitter de twee 
problemen waarmee het Hoofdbestuur van de VBBN het 
afgelopen jaar werd geconfronteerd. Ten eerste het 
Amerikaans vuilbroed (AVB). Aanvankelijk kreeg het HB 
de schuld omdat niet onmiddellijk heel imkerend Neder-
land was platgelegd. Helaas kan het HB dat niet voor-
schrijven, net zo min als de Bedrijfsraad. Alleen de Vete-
rinaire Dienst zou dat kunnen doen. en heeft dat gelukkig 
niet gedaan. Want er is ook nu geen enkele reden tot 
paniek. Vervolgens kregen de Buckfastimkers de schuld, 
ook ten onrechte. De voorzitter doet dan ook een dringend 
beroep op allen om geen energie te verspillen aan de schuld-
vraag maar aan het voorkomen van verdere verspreiding. 
Ook doet hij een beroep op enkele Buckfastitnkers tot 
heroverweging van hun prioriteitsstelling tussen de Wet 
op de Privaeybeseherming en de bestrijding van AVB. 
De VBBN heeft het initiatief genomen om gezamenlijk 
met alle belanghebbenden te komen tot maatregelen, wat 
heeft geleid tot de preventieregels 1995. 
'Hygiënisch imkeren' wordt het motto. 
Het tweede probleem is de financiën. Het subsidietijdperk 
loopt ten einde. De overheid stopt met de bijdrage van 
75% aan de Ambrosiushoeve en brengt dat terug tot 50%, 
de overige 50% komen voor rekening van de glas-
tuinbouw, de fruittelers en de bijenhouderij. De Bedrijfs-
raad is het er over eens dat de Ambrosiushoeve moet 
blijven bestaan en heeft verklaard dat aan de leden een 
verdubbeling van de bijdrage zal worden voorgesteld. 
De financiële positie van de VBBN is ook niet rooskleurig 
door de gestage afname van het ledenaantal en door 
stijging van de kosten. De penningmeester heeft flinke 
bezuinigingen doorgevoerd maar daar zit geen rek meer 
in. In voorbereiding is nu een vermindering van 
loonkosten door werktijdverkorting op het secretariaat, 
maar ook dat heeft zijn grenzen. 
Tenslotte is gemeld dat de financiers van het 'stamping-
out-fonds', de vee-, varkens- en pluimveehouders, de 
minister hebben meegedeeld dat zij geen zin meer hebben 
de hoge bedragen voor de bijenhouderij te financieren. 
Onderscheidingen 
Aan de heren J.E.A. Hertsig , P.R. van Assche en 
W. van den Hoeven wordt een erekorfje toegekend. De 
heer Hertsig heeft dit korfje reeds in januari ontvangen 
wegens zijn vele verdiensten op het gebied van Onderwijs 

en Honing, de heren Van Assche en Van den Hoeven 
worden bedankt voor hun inzet bij de totstandkoming van 
het HB-nieuwe stijl. De heren G. I lenseler en Van den Hoeven 
ontvangen uit handen van de voorzitter een verzilverde 
erespeld vanwege hun t0-jarig bestuurslidmaatschap. 
Vervolgens worden de subverenigingen Epe. Renkum/ 
Oosterbeek, Enschede en Frederiksoord gehuldigd 
Wegens een grote ledengroei. 
Financiën 
Vorig jaar is toegezegd om zonder q Itotuniverhoging tot 
een sluitend financieel resultaat te komen. Helaas is dit 
niet gelukt. Zoals in de toelichting op de jaarrekening is 
vermeld, zijn er enkele posten aan te W ijten die in hoofd-
zaak tot het negatieve resultaat hebben geleid. o.a. hogere 
kantoorkosten i.s nn. AVB (porto- en kopieerkosten) en 
hogere personeelskosten door dekking van het WAO-gat. 
De ontvangsten aan rente en quotum waren lager dan was 
aangenomen. 
Er valt naar de mening van de penningmeester door een 
voortdurend teruglopend ledental niet te ontkomen aan 
een verhoging van het quotum binnenkort. Zelfs een 
verhoging mei f5 levert nog maar zo weinig op dat dit 
slechts voor ongeveer één jaar voldoende soelaas biedt. 
Teneinde op langere termijn een ruimere begroting te 
kunnen creëren zou het noodzakelijk zijn het quotum met 
ingang van het boekjam• '96/.97 met ,f10 te verhogen. In 
alle lagen van de VBBN dient deze verhoging te worden 
besproken en in meerderheid te worden aanvaard. 
De begroting wordt ongewijzigd vastgesteld. 
Amerikaans vuilbroed 
Een praktijkverslag over AVB. De heer Lems, imker uit 
Lensden, verhaalt van de vernietiging van een bijenpark, 
doordat één imker de besmetting binnenbracht vanaf een 
drachtgebied. Vijftig volken zijn afgevoerd, elf imkers 
getroffen. Bovendien waren enkele bijenvolken al in een 
drachtgebied gezet, zodat ook daar quarantaine-
maatregelen genomen moesten worden. 
De imkers maakten zich ernstig zorgen over de termijn 
die verstreek tussen het moment van melding en de con-
statering van AVB. De Veterinaire Dienst onderkent die 
zorg, maar kan niets doen voordat de ziekte daadwerkelijk 
is geconstateerd. 
De regels voor 1995 
Dhr. Dommerholt verwijst in zijn lezing naar het artikel 
in Bijen 4(2): 39-41 (1995). AVB is een inheemse ziekte, 
er is in feite niets nieuws onder de zon, behalve dan dat de 
afgelopen jaren een piek in het aantal uitbraken te zien 
hebben geven. Als duidelijke bronnen van besmetting zijn 
aan te wijzen: roverij en overhangen van broed. Regels 
voor hygiëne houden dan ook in: geen broed en raten uit 
andere volken gebruiken en geen honing terugvoeren. 
Een belangrijk hulpmiddel bij de voorkoming en beheer-
sing van AVB is de mogelijkheid om volken te traceren. 
Daartoe moeten imkers en hun kasten op een eenduidige 
manier kunnen worden geïdentificeerd en moet er (op 
vrijwillige basis) registratie plaatsvinden. Voor het jaar 
1995 wordt door de diverse bijenhoudersorganisaties de 
lidmaatschapskaart gebruikt bij wijze van registratiekaart. 
Registratie is nodig voor markten, drachtgebieden, bevruch-
tingsstations en overlarfdagen. Ook niet-aangesloten 
imkers zouden - tegen betaling - in een registratiesysteem 
moeten worden opgenomen. In het Gelders Rivierengebied 
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worden de niet-aangesloten imkers voorzien van een 
informatiekaart over o.a. bijenziekten. Deze kaart kost een 
p.tar gulden. de opbrengst gaat in de subverenigingskas. 
Maandblad Bijen 
Hoofdredacteur, de heer J. Beetsma. geeft een overzicht 
over de afgelopen tijd. De enquete is geslaagd. de stelling 
die er algemeen uit sprak was: zo doorgaan. De redactie is 
blij met de 	suggesties die zijn gedaan. Het is"niet 
mogelijk het iedere lezer naar de zin te maken. het blad 
gaat door met het bieden van gevarieerde kost van goede 
kwaliteit. 
Bericht uit de regio: Achterhoek 
Mw. F. Bos uit Winterswijk houdt een boeiende dialezing 
over het imkeren in de Achterhoek, de Euregio en hoe in 
de Achterhoek het bijenteeltonderwijs aan de jeugd wordt 
aangepakt. 
Benoeming bestuursleden 
De voordracht van twee kandidaten door het Hoofdbestuur 
wordt door de vergadering unaniem aangenomen. De heer 

188 C. Bos te Laren (Gld) is hiermee gekozen als penning-
meester voor het HB. De heer B. van Kuijk te De Lier is 
gekozen als algemeen bestuurslid. Mw. C. Reker te 
Groningen is herkozen als algemeen bestuurslid. De heren 
Henseler. van Assche en van den Hoeven zijn afgetreden. 
Rondvraag 
Dhr. J. Zoet merkt op dat op de AV van 1993 is voorgesteld 
om elke twee jaar het quotum opnieuw vast te stellen. 
Voorts vraagt hij zich af of een jaarlijkse ledenvergadering 
nog wel nodig is, gezien de verbeterde informatie-over-
dracht tussen subverenigingen. groepen en HB. Mw. J. -
van Heest, Ede, stelt voor wel ieder jaar te vergaderen, 
maar dit bijvoorbeeld in de hal van het Bijenhuis te doen. 
Dhr. Sj. v.d. Berg, Amsterdam, deelt mee dat sommige 
leden hun quotum aan Wageningen betaald hebben en 
vervolgens weigeren hun bijdrage aan de subvereniging te 
betalen omdat ze zeggen 'Buitengewoon lid' te zijn 
geworden. Dhr. D. Vunderink antwoordt dat buitengewone 
leden f71 betalen, dus meer dan het quotum. Dit probleem 
kan ondervangen worden als de subvereniging de gehele 
contributie centraal laat innen. 
Dhr. C. Roeien, NCB, bedankt mede namens de ABTB en 
de LLTB voor de uitnodiging. Hij voegt zijn felicitaties 
toe aan de onderscheidingen, en spreekt de hoop uit dat 
1995 in goede harmonie mag verlopen. 
Dhr. P. Lemoine vraagt het HB contact op te nemen met 
zusterverenigingen in Scandinavië, om gezamenlijk in 
Brussel geld te krijgen. Ten tweede zou hij in het maand-
blad graag een keer een overzicht zien van het weten-
schappelijk onderzoek in Nederland. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vunderink 
Ik vrees dat ik deze keer niet zo aardig zal blijven. Maar 
als u mij daarop wilt aanpakken moet u even wachten 
want ik ga van half mei tot half juni met vakantie. Een 
belachelijke tijd voor een imker, ik geef het toe, maar ook 
een voorzitter moet thuis balanceren tussen tegenstrijdige 
wensen. 
Vorige keer meldde ik dat wij de controle op de preventie-
regels Amerikaans vuilbroed (AVB) aan het organiseren 
waren, waaronder een onderzoek op de volken die worden 

ingezet voor koninginneteelt. Wij hebben daarover over-
leg gevoerd met de Koninginneteeltcommissie, de BBV 
en Carnieatelers. 
Op advies van deskundigen op dit gebied hebben wij als 
methode gekozen tweemaal een visuele controle met een 
spreiding van een week or zes. Bij een v isuele controle zie 
je al het broed van de teeltvolken en al geelt dat geen 100 
garantie dat de volken niet besmet zijn, de waarschijnlijk-
heid is groot. Wij hebben een laboratoriumproef over-
wogen maar één raam of ea stukje broed zegt niet veel 
over de rest van het broed. Vervolgens hebben wij gepro-
beerd de RV hij de controle te betrekken maar dat zou 
vooralsnog rij hoge kosten niet zich meebrengen. Daar-
om hebben wij besloten ex-RVV-ers in te schakelen 
(gepensioneerde dierenartsen/ imkers) en zo nodig ervaren 
imkers een aanvullende opleiding te geven. Ook dit kost 
geld, want als vrijwilligers op stap gaan. mogen zij toch in 
elk geval hun autokosten vergoed krijgen. Op basis daar-
van hebben wij aan veertig telers en bevruehtingsstations 
waarvan de adressen ons bekend waren, het aanbod 
gedaan van twee in-Wei-zoeken tegen een prijs van f275,-. 
Dat is nog steeds een fors bedrag dat lager uit zou kunnen 
komen hij veel aanmeldingen, 
Het resultaat is slechts zes aanmeldingen. Ik dank die zes 
telers voor hun medewerking. De teeltgroep RKH in 
Zeeland schrijft dat zij reeds een controle uitvoert samen 
met de Vlaamse collega's en ik kan me dat voorstellen. 
Via via begrijpen wij dat de BBV een eigen methode kiest 
en ook de Carnicagroep in het Oosten heeft zich in zwijgen 
gehuld. Tot zover de feiten. 
Wat vind ik daar nu van? Ik vind het teleurstellend. Ten 
eerste omdat het vast staat dat uitwisseling van broed en 
raat één van de grootste risico's vormt. En juist via koningin-
neteelt kan die uitwisseling plaatsvinden. Ook al werkt de 
teler zeer zorgvuldig, de afnemer van larfjes heeft er recht 
op te weten dat het uiterste gedaan is om de gezondheid 
van de teelt- en darrevolken vast te stellen. Daarom 
hebben wij ook objectieve onderzoekers aangewezen. 
Ten tweede omdat we als imkers er weer de bekende wild-
west van maken. Als ik bij de overheid besprekingen voer, 
dan geneer ik me vaak voor de ongeordende situatie bij de 
imkers. En dat brengt de financiële steun in gevaar. Nu 
hadden we de kans te laten zien dat wij onze zaken op 
orde willen brengen, maar ik vrees dat het effect nu tegen-
gesteld zal zijn. 
Ten derde omdat wij van meet af aan het overleg met 
betrokkenen hebben geZoeht, hun invloed op de methode 
hebben gevraagd. En dat vind ik niet beloond door het 
kiezen van eigen wegen zonder overleg met, zelfs zonder 
informatie aan ons. Natuurlijk kan men tot andere gedachten 
komen, een betere methode bedenken. Daar valt dan over 
te praten. Maar bied die overlegmogelijkheid dan ook. 
Overigens bleek iedereen in de werkgroep AVB van 
Mening dat de visuele controle de voorkeur verdient. 
Mogelijk wordt dat binnenkort in Bijen toegelicht. 
Nu, dat moest me even van het hart. En intussen hoop ik 
dat de verschillende methoden een gunstig effect zullen 
hebben. Op dit moment zijn nog geen nieuwe verdachte 
volken gesignaleerd. Mogelijk dat de veel betere vitaliteit 
van de volken ons in de kaart speelt. 
Wat moet ik u verder nog melden? Een goede bespreking 
met de redactie van Bijen. Ik vind het knap hoe men zich 
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Verdrietig zijn wij door het overlijden van onze secretaris 

HARRY VAN DER VEER 

Harry laat een grote leegte na door zijn originaliteit, zijn 
kritische en optimistische instelling. Hij was zo enthousiast, 
nog zo jong. 
Wij wensen Vera veel sterkte toe met dit verlies. 

Bestuur en leden 
VBBN subvereniging Ruinen e.o.. 

Op 9 maart 1995 is op 70-jarige leeftijd overleden 

VINCENT GERRIS 

Met Vincent hebben wij een actief en gewaardeerd lid 
verloren. Hij is jarenlang secretaris geweest van onze 
vereniging. De laatste jaren was hij actief als contactpersoon 
van drachtplanten en ziektepreventie. Hij was zeer kundig en 
wij konden altijd op hem rekenen. Bovenal was hij voor ons 
een echte bijenvriend. 
Wij wensen zijn vrouw, kinderen en kleinkinderen heel veel 
sterkte toe in deze moeilijke tijd. 

Bestuur en leden NCB afdeling Veghel 

Op 30 maart jl. overleed op S9-jarige leeftijd ons teer 

gewaardeerd lid 

HENDRIKUS GERARDUS VAN DEN BROEK 

De heer Van den Broek was meer dan 53 jaar lid van onze 
vereniging. Zijn kennis van het imkeren deelde hij graag met 
een ieder die hem om raad vroeg. Altijd tot hulp bereid. 
Ondanks zijn afnemende gezondheid bleef hij, trouw als altijd. 
onze vergaderingen bezoeken. Tot ook dat niet meer kon. 
Wij zullen zijn uiterst vriendelijke persoonlijkheid zeker missen. 
Wij wensen zijn kinderen veel sterkte toe. 

Bestuur en leden VBBN subvereniging Eemkwartier 

Geheel onverwacht overleed op 21 januari 1995 de heer 

HENK ERKELENS 

in de leeftijd van 57 jaar. 
I Ienk is ruim 35 jaar een trouw lid van onze vereniging 
geweest, waarvan vele jaren als bestuurslid. 
Wij wensen zijn familie veel sterkte toe met de verwerking 
van dit verlies. 

Bestuur en leden 
NCB 'De Peelzoemers' Helenaveen. Liessel, Neerkant 
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financieel steeds binnen de perken weet te houden. 
Een dagje met de Vlaamse lmkersbond op de Ambrosius 
hoeve. Altijd zeer geanimeerd en al is het informeel. beide 
vinden het belangrijk. Het valt op dat de accenten anders 
liggen. Zij hebben een praktische structuur om de geselec-
teerde koninginneteelt dicht hij de imker in de buurt te 
brengen. /ij zijn jaloers op onze Schiers' en op onze 
vergoeding van overgenomen volken hij vuilbroed. Wij 
zijn jaloers op hun overheidsbijdrage voor onderwijs en 
varroamijtbestrijding. En behalve de bijentaal hebben zij 
nog twee talen en dat is soms lastig. 
We hadden in Bedrijfsraadverband een gesprek met de 
STOAS in Tiel over de opleiding bijenteeltleraar en over 
de andere imkercursussen. Het was goed dat zij ons uit-
nodigden. Het gaf ons de gelegenheid uit de doeken te 
doen waar naar ons gevoel de schoen wringt. Enkele 
suggesties van ons worden nu door ben uitgewerkt. 
Het voorjaarsoverleg met de groepsbesturen was traditio-
neel op de mooiste voorjaarsdag gepland. Opnieuw een 
constructieve sfeer met veel informatieuitwisseling over 
en weer en goede suggesties aan het HB. We krijgen de 
bedoeling steeds beter in de vingers. 
Als laatste een informeel gesprek van enkele mensen van 
de Bedrijfsraad en enkele van de Studiegroep Bedrijfs-
matige I mkers. Onderwerp: Kunnen we een methode 
vinden om de hogere bijdrage aan de Ambrosiushoeve 
voor een deel te verrekenen met de bestuivingsgelden? Ik 
zal niet zeggen dat we er helemaal uit zijn maar ik verwacht 
wel dat we een heel eind komen. 
Ik wens mezelf en u straks een goede vakantie en met de 
bijen lijkt het dit jaar best te lukken. 

VBBN aanwezig in Jubbega 
.1. Jongedijk 
Na een lange periode van voorbereidingen om een stand 
in te richten voor de Open Dag op 2e Paasdag jl. bij 
Fa. van Dam in Jubbega, kwam ik tot de ontdekking dat 
men niet ongestraft alle promotiemateriaal aan het 
imkerend publiek ten toon kan stellen. Ondanks het feit 
dat er voldoende folders waren om mee te nemen, hadden 
enkelen daar kennelijk niet voldoende aan. Na afloop van 
de tentoonstelling van onze stand van de VBBN 
subvereniging Jubbega kwam ik namelijk tot de droevige 
ontdekking dat ik een tweetal boekjes miste. Op de 
omslag van deze boekjes had ik stickers met mijn naam er 
op, zodat het duidelijk was dat deze boekjes niet 
meegenomen mochten worden. Deze boekjes zijn niet 
zeldzaam, omdat ze de gehele dag ook te koop waren bij 
de stand van de Vrienden van Ambrosiushoeve, die ook 
aanwezig waren op deze dag. De betreffende titels zijn: 
`Diergeneeskundig memorandum, van augustus 1993' en 
`Visie op Bijenhouden van het IKC'. 
P.S. Verder was dit een zeer gezellige en geslaagde dag. 
De tent was goed verwarmd en er was genoeg te zien om 
zich goed te kunnen oriënteren bij de diverse stands. Ook 
aan de standhouders werd goede zorg besteed, zij kregen 
op tijd koffie en een broodje. 
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van &htPlanten en ~ektrpeventie. Hij was zeer kundig en 
wij konden altijd op hem rekenen. B o d  was hij voor ons 
een echte bijenvrknd. 
Wij wensen zijn vrouw, kinderen en kleinkinderen heel vael 
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Bestuvr en Ieden NCB afdehg Veghel 

RARRY VAN DER YJWR 

Harry laat een gmte lee* na door zijn origiditeit, zijrr 
tcritische en optimistische insteUiag. Hij was iw end~~ilSi&. 
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